
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 30 (L 134), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 8. maj 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Theresa Scavenius (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 30:  

”Hvordan vurderer ministeren, at læger skal kunne træffe fagligt informerede 

behandlingsvalg, når det hverken er synligt for lægen eller patienten, om tilskud er 

givet ud fra faglige kriterier eller økonomiske aftaler med industrien? Og hvordan vil 

ministeren sikre, at tilskud ikke tildeles på vilkår, som forvrider lægelig 

beslutningstagning?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne understrege, at Lægemiddelstyrelsen også med den foreslåede 

forsøgsordning skal give tilskud ud fra de faglige kriterier, som er gældende for tilskud 

på baggrund af offentlige priser.  

 

 

Lægemiddelstyrelsen skal fortsat som udgangspunkt undlade at give tilskud, hvis der 

er en lægemiddelfaglig betinget risiko for, at lægemidlet benyttes som førstevalg, 

uanset at dette ikke bør være tilfældet. 

 

Jeg bemærker i øvrigt, at det samme gør sig gældende i forsøgsordningen med 

medicintilskud på vilkår om risikodeling.  
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